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Protokół Nr III/11 

z sesji Rady Powiatu Lęborskiego 

odbytej dnia 4 lutego 2011 roku 

 

 

Początek obrad: 

 Godz. 1200 

 

Zakończenie obrad: 

 Godz. 1915 

 

Miejsce obrad: 

Starostwo Powiatowe w Lęborku. 

W dniu 4 lutego 2011 roku w sesji uczestniczyło 19 radnych. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady po powitaniu radnych oraz gości 

stwierdził, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 19 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 19 osób stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
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Ad.2 

Przedstawienie porządku obrad. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek 

obrad: 

Porządek obrad:   

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i prac Zarządu Powiatu       

w okresie od 1 grudnia 2010 roku do 19 stycznia 2011 roku. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia budżetu Powiatu Lęborskiego na 

2011 rok oraz podjęcie uchwały. 

a)  omówienie projektu uchwały budżetowej, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w przedmiocie projektu 

uchwały budżetowej, 

c) przedstawienie zbiorczej opinii Komisji Budżetu, Gospodarki i Integracji 

Europejskiej, 

d) przedstawienie autopoprawki Zarządu Powiatu do przedłożonego projektu uchwały, 

e) otwarcie dyskusji, 

f) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej wraz z autopoprawką. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Lęborskiego na lata 2011-2025 rok oraz podjęcie uchwały. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad sposobu i trybu 

umarzania, odraczania lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających 

charakter cywilno prawny przypadających Powiatowy Lęborskiemu i jednostką 

podległym oraz podjęcie uchwały. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/11/02 Rady Powiatu 

Lęborskiego z dnia 2 grudnia 2002 roku w sprawie określenia składu i liczby 

przedstawicieli Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Lęborku oraz podjęcie uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Rady Społecznej 

Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Lęborku 

oraz podjęcie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie delegowania radnych Rady Powiatu na 

członków Komisji ds. Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego oraz podjęcie uchwały. 
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12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji III Liceum Profilowanego   

w Lęborku wychodzącego w skład Zespołu Szkół Mechaniczno – Informatycznych        

w Lęborku oraz podjęcie uchwały. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Liceum 

Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Lęborku wchodzącego w skład Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących nr 2 w Lęborku oraz podjęcie uchwały. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej    

pn. „Wsparcie rodzin zastępczych” styczeń-grudzień 2011 oraz podjęcie uchwały. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Integracji Społecznej i 

Zawodowej Osób Niepełnosprawnych styczeń-grudzień 2011 oraz podjęcie uchwały. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami na 2011 rok oraz 

podjęcie uchwały. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia Samodzielnego Publicznego 

Specjalistycznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Lęborku oraz podjęcie uchwały. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska wyrażającego sprzeciw 

wobec działań zmierzających do likwidacji Wydziału Pracy (Sądu Pracy) w Sądzie 

Rejonowym w Lęborku oraz podjęcie uchwały. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Lęborskiego na rok 2011 oraz podjęcie uchwały. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady 

Powiatu Lęborskiego na 2011 rok oraz podjęcie uchwały. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Powiatu 

Lęborskiego oraz podjęcie uchwały. 

22. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

23. Wnioski i oświadczenia radnych.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    

24. Zamknięcie obrad.  

 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 

przedstawionego porządku obrad. 

 

Radny Zdzisław Chojnacki wniósł o zamianę pkt 6 i z przedstawionego 

porządku obrad. Przekazał, iż zgodnie z zapisami ustawy o finansach publicznych 

organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego podejmuje projekt uchwały w 

sprawie wieloletniej prognozy finansowej nie później niż uchwałę budżetową. W 

związku z powyższym zasadna jest zamiana kolejności podejmowania uchwał. 
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Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy. 

 Po przerwie: 

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przekazał, iż Zarząd Powiatu po 

zapoznaniu się z opiniami radców prawnych oraz wysłuchaniu wyjaśnień Skarbnika 

Powiatu zgadza się na wprowadzenie zmiany czyli rozpatrzenie w pkt 6  

przedstawionego porządku obrad projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2011-2025 a w pk 7 projektu uchwały w sprawie przyjęcie 

budżetu powiatu na 2011 rok.   

 

 Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie wprowadziła zaproponowaną 

zmianę do porządku obrad.  

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 

przedstawionego porządku obrad. 

 

Radny Edmund Głombiewski zgłosił uwagi do  projektu uchwały w 

zaproponowanego w pkt 10 przedstawionego porządku obrad. Poinformował, iż 

zdrowie jest tą sferą działalności samorządu, którą należałoby wyłączyć z bieżącej 

gry politycznej. Przekazał, iż zaproponowany przez wnioskodawców projekt uchwały 

określający liczbę przedstawicieli Rady Społecznej SPS ZOZ  nie był konsultowany 

ani z radnymi ani z poszczególnymi komisjami. Ponadto w skład w/w Rady zostali 

zaproponowani wyłącznie przedstawiciele koalicji rządzącej. Odnosząc się do 

powyższego wniósł o wycofanie projektu uchwały w sprawie ustalenia składu 

osobowego Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Lęborku z porządku dzisiejszych obrad. 

 

 Rada w obecności 17 radnych – 2 głosami „za” , 14 głosami „przeciw” przy 1 

głosie „wstrzymującym” odrzuciła zgłoszony wniosek. 
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 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady zapytał czy są jeszcze uwagi do 

przedstawionego porządku obrad. 

 

 Radny Mirosław Lis przedstawił zastrzeżenia do pkt. 17 przedstawionego 

porządku obrad. Poinformował, iż zmiany zaproponowane w projekcie uchwały nie 

dotyczą przekształcenia samego SPS ZOZ  lecz jego zmian wewnętrznych. W 

związku z powyższym tytuł uchwały powinien brzmieć:  

 Projekt uchwały w sprawie przekształceń w Samodzielnym Publicznym 

Specjalistycznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Lęborku. 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady po konsultacji z radca prawnym 

zaproponował rozpatrzenie zgłoszonego wniosku w pkt 17 dotyczącym 

przedmiotowego projektu uchwały. 

 

 Radny Mirosław Lis wyraził zgodę. 

 

  Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady zapytał czy są  uwagi do 

przedstawionego porządku obrad. 

Wobec braku dalszych głosów przystąpił do przegłosowania porządku obrad z 

wprowadzonymi zmianami: 

w pkt 6 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Lęborskiego na lata 2011-2025 rok oraz podjęcie uchwały. 

w pkt 7 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia budżetu Powiatu 

Lęborskiego na 2011 rok oraz podjęcie uchwały. 

 

 Rada w obecności 17 radnych – 15 głosami „za” , przy 2 głosach 

„wstrzymujących” przyjęła porządek z zaproponowanymi zmianami. 

 



6 
 

Ad.3 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poinformował, iż do chwili 

rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi na piśmie do protokołu z ostatniej sesji. 

W związku z powyższym Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie 

przyjęła protokół Nr II/10 z dnia 20 grudnia 2010 roku 

 

Ad.4 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radny Edmund Głombiewski zapytał kto i kiedy podjął decyzje o 

przebudowie gabinetu Starosty Lęborskiego, jaka była procedura podjęcia decyzji 

oraz z jakich środków sfinansowano przebudowę. 

  

Radna Teresa Ossowska Szara złożyła interpelację dotyczącą możliwości 

bezpośredniego dostępu do dokumentów znajdujących się w urzędzie. Przekazała, że 

przygotowując się do sesji, której przedmiotem obrad jest uchwalenie budżetu 

powiatu na 2011 rok, poprosiła o przygotowanie kserokopii dokumentów będących 

planami finansowymi placówek. Dodała, iż dokumenty te otrzymała dopiero po 

interwencji u Pana Starosty. Kontynuując wypowiedź przekazała, że ustawa o 

dostępie do informacji publicznej ściśle określa zasady i tryb dostępu do informacji 

będących informacjami publicznymi. Dodała, że zabronione jest wprowadzanie 

dodatkowych ograniczeń. Następnie zapytała czy w tut. urzędzie  w dalszym ciągu 

obywatele muszą płacić za kserokopię dokumentów udostępnianych w Biuletynie 

Informacji Publicznej oraz na jakiej podstawie prawnej?  Dalej zapytała czy 

mieszkańcy chcący skorzystać z informacji publicznej muszą składać wnioski o 

udostępnienie informacji publicznej? 

 Następnie radna  Teresa Ossowska Szara poruszyła kwestię odzwierciedlania 

spotkań w protokołach. Przekazała, że protokół z posiedzenia to bardzo ważny 

dokument i sposób jego sporządzania jest uregulowany w Statucie Powiatu 

Lęborskiego. Następnie przytoczyła art. 63 statutu: 
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1. W protokole podaje się imiona i nazwiska członków Zarządu uczestniczących 

w posiedzeniu, a w przypadku, gdy w posiedzeniach Zarządu uczestniczyły 

inne osoby, w protokole podaje się ich imiona i nazwiska oraz wskazuje w 

jakim charakterze te osoby uczestniczyły w posiedzeniu. 

2. Protokół z posiedzenia powinien dokładnie odzwierciedlać przebieg 

posiedzenia, a zwłaszcza przebieg dyskusji nad rozstrzygnięciami 

podejmowanymi przez Zarząd Powiatu.  

3. Protokół z posiedzenia podpisują wszyscy członkowie zarządu uczestniczący 

w posiedzeniu. 

Przekazała, że źródłem wiedzy o pracy Rady oraz Zarządu Powiatu są 

protokoły. Przekazała, że poprzednie protokoły odzwierciedlały posiedzenia Zarządu. 

Obecnie protokoły pisane są w sposób lakoniczny.  

Poinformowała, że niezgodnie ze statutem w żadnym protokole nie ma 

odzwierciedlenia  dyskusji jak jest prowadzona nad bardzo ważnymi dla powiatu 

sprawami.  

Odnosząc się do powyższego zgłosiła wniosek o dostosowanie sporządzania 

protokołów z posiedzeń Zarządu Powiatu do wymogów określonych w Statucie 

Powiatu Lęborskiego. Poprosiła Starostę Lęborskiego o  to, aby w protokołach 

widniały z imienia i nazwiska podpisy czytelne osób odpowiedzialnych za zgłoszone 

propozycje i podjęte decyzje. Przekazała, że w protokołach Zarządu Powiatu jest tyle 

ogólności i nic z niej nie wynika. 

W dalszej części wypowiedzi przytoczyła następujący zapis protokołu                  

nr 218/2010 z posiedzenia Zarządu Powiatu z dnia 8.06.2010 roku: 

7) informacje na temat wniosków złożonych przez Związki Zawodowe 

działające przy oświacie: 

 w kwestii oszczędności w oświacie : 

- należy ich szukać w dokonywanej restrukturyzacji zatrudnienia 

pracowników administracji i obsługi w szkołach i placówkach 

oświatowych 

- należy podjąć decyzję co do zasadności utrzymania małych szkół 

Następnie  poprosiła o przekazanie wniosku związków zawodowych oraz 

informacji o oszczędnościach w placówkach oświatowych. Ponadto poprosiła o pełen 
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przebieg dyskusji. Dodała, że zarówno w w/w protokole jak i w żadnym innym nie 

ma przebiegu dyskusji jaka jest prowadzona nad poszczególnymi kwestiami. 

Dalej zapytała czy można ze środków przekazanych placówkom publicznym 

utrzymywać związki zawodowe działające w oświacie. 

Kontynuując zapytała czy Zarząd Powiatu ma wystarczające uprawnienia, 

aby narzucać Dyrektorom jednostek zalecenia dotyczące ograniczenia zatrudniania 

emerytów. Przekazała, że takie decyzje należy pozostawić Dyrektorom, którzy 

najlepiej ocenią jakie podjąć działania z korzyścią dla uczniów. Dalej 

poinformowała, że przykłady idą z góry. Dodała, że kierownikom placówek 

narzucane są pewne rozwiązania, a w tut. urzędzie nie ma żadnych 

przeciwwskazań, aby zatrudniać emerytów. Oświadczyła, że nie ma nic przeciwko 

zatrudnianiu emerytów. Jednak nie można stwarzać procederu  i albo wyrazić zgodę 

dla wszystkich albo dla nikogo. 

 W dalszej części wypowiedzi radna Teresa Ossowska Szara odniosła się do 

informacji prasowych dotyczących niewystarczających środków finansowych na 

aktywizację bezrobotnych. Dodała, że w sposób znaczny zostały zmniejszone 

pieniądze, którymi dyrektorzy urzędów pracy będą mogli dysponować. Poprosiła o 

przekazanie informacji o stanie bezrobocia w powiecie lęborskim.  

Następnie przedstawiła problem mieszkańców związany ze zbyt długim 

oczekiwaniem bezrobotnych na rejestrację w Powiatowym Urzędzie Pracy w 

Lęborku. Przekazała, że zakupione za bardzo duże pieniądze urządzenie nie 

rozwiązuje problemu.  

Poprosiła Starostę Lęborskiego o ustosunkowanie się do artykułów 

prasowych na temat braku wystarczających środków finansowych dla 

bezrobotnych. 

Radny Edmund Głombiewski w uzupełnieniu interpelacji odnosząc się do 

wcześniejszej wypowiedzi radnej Teresy Ossowskiej Szarej przekazał, że jako członek 

Komisji Rewizyjnej, poprzez przejrzenie protokołów z posiedzeń, próbował zapoznać 

się z pracą Zarządu Powiatu.  

 Następnie zacytował § 63 Statutu Powiatu Lęborskiego będącego 

załącznikiem do Uchwały Nr XXI/148/04 Rady Powiatu Lęborskiego z dnia 30 

czerwca 2004 roku. 
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1.  Z posiedzenia Zarządu sporządza się protokół  

(…) 

6.  Zarząd przyjmuje protokół z posiedzenia na następnym posiedzeniu. W razie 

zgłoszenia wniosków, o których mowa w ust. 5, o ich uwzględnieniu rozstrzyga 

Zarząd. 

 Przekazał, że zgodnie z wyżej przytoczonym zapisem radni powinni rzetelnie 

zaznajomić się ze sporządzonym protokołem. Zarzucił, że członkowie Zarządu nie 

zapoznają się z protokołami z poprzednich posiedzeń. Jako przykład podał 

protokół nr III z posiedzenia odbytego dnia 12 grudnia 2010 roku, w którym nie 

ma informacji o przyjęciu protokołu z ostatniego posiedzenia Zarządu Powiatu. 

Poinformował, że jest to ewidentne naruszenie Statutu w kwestii procedowanej.  

 Na zakończenie zapytał czy członkowie Zarządu są zapoznawani z 

protokołami? 

 

Ad.5 

Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i prac 

Zarządu Powiatu  w okresie od 1 grudnia 2010 roku do 19 stycznia 2011 

roku. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż powyższe 

sprawozdanie radni otrzymali w materiałach na sesję.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Następnie zapytał czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

 

Radny Edmund Głombiewski zapytał czy w sprawozdaniu zawarto wszystkie 

kwestie czy tylko wybrane i czy przedstawiona informacja wiernie odzwierciedla 

pracę Starosty oraz Zarządu Powiatu. 

 Radna Teresa Ossowska Szara przedstawiła następujący zapis zawarty w 

przedmiotowym sprawozdaniu: 

Panie Przewodniczący! 

Wysoka Rado! 
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Wykonując uchwałę Rady Powiatu Lęborskiego z dnia 21 września 2011 roku w 

sprawie zmiany Statutu Powiatu Lęborskiego, dotyczącej jawności działania organów 

Powiatu informuję, że w okresie międzysesyjnym nie wystąpiły przypadki odmowy 

udostępnienia dokumentów Zarządu Powiatu Lęborskiego.  

 Następnie poprosiła o jego wyjaśnienie. 

 

 Radny Jacek Woronowicz  poinformował, iż 21 września 2001 roku Rada 

Powiatu Lęborskiego podjęła uchwałę zobowiązującą Starostę do powiadamiania o 

ewentualnych przypadkach odmowy udzielenia informacji. I taka informacja zostaje 

przekazana w formie przytoczonego zapisu. 

 

 Radna Teresa Ossowska Szara poinformowała, iż zawarta w sprawozdaniu 

informacja nie jest prawdziwa.  Przekazała, iż w okresie międzysesyjnym  próbowała 

otrzymać informację. Dodała, że materiały (nie wszystkie) otrzymała dopiero po 

interwencji u Pana Starosty. Ponadto uzyskała odpowiedz, że udostępnianie 

informacji publicznej następuje na pisemny wniosek zainteresowanego.  

 Na zakończenie oświadczyła, że chcąc przygotować się do sesji budżetowej nie 

mogła otrzymać wszystkich potrzebnych dokumentów. 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poprosił o zachowanie 

merytorycznej dyskusji. 

 

 Radny Edmund Głombiewski (brak odsłuchu) 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski zapewnił, że sprawozdanie wiernie 

odzwierciedla pracę Starosty oraz Zarządu Powiatu we wskazanym okresie. 

 Odnosząc się do pozostałych uwag wyjaśnił, iż radna Teresa Ossowska Szara 

rzeczywiście zwróciła się z prośba o udostępnienie informacji. Przekazał, iż pouczył 
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radną o możliwości udostępniania informacji wyłącznie na wniosek i radna nie 

skorzystała z tej formy.   

 Poinformował, iż urząd jest instytucją, w której pracownicy wykonują zadania 

na polecenie Starosty, a nie radnych. 

 Na zakończenie zaznaczył, że w okresie międzysesyjnym nie było przypadków 

odmowy udostępniania informacji publicznej na wniosek. 

 

Wobec braku dalszych głosów Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady 

przeszedł do realizacji kolejnego punktu dzisiejszego porządku obrad. 

 

Ad. 6 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Lęborskiego na lata 2011-2025 rok oraz podjęcie 

uchwały. 

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia  wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Lęborskiego na lata 2011-2025. 

Następnie zapoznał radnych z uchwałą nr 194/p/118/F/IV/10 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 31 grudnia 2010 roku w 

sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na 

lata 2011-2025. 

Uchwałą stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

W dalszej kolejności omówił autopoprawkę Zarządu Powiatu do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Zdzisław Chojnacki – przewodniczący Komisji Budżetu Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. 

Następnie przedstawił zbiorczą opinię do projektu budżetu powiatu oraz 

projektu wieloletnie prognozy finansowej na lata 2011-2025. 

W dalszej kolejności poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

również przedstawioną autopoprawkę do omawianego projektu uchwały. 
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 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

 

Radna Teres Ossowska Szara przytoczyła następujący zapis zawarty w 

omawianym projekcie uchwały: 

 „Przy  ustalaniu wydatków na wynagrodzenia w 2011 roku zaplanowano 

wzrost wynagrodzeń dla pracowników administracji i obsługi o 3,7 % i wzrost 

wynagrodzeń dla nauczycieli o 7% od miesiąca września 2011 roku. 

 Na następne lata nie przewidziano wzrostu wydatków na wynagrodzenia, 

bowiem zakłada się ograniczenie zatrudnienia, które wynikać będzie z reorganizacji 

zatrudnienia w administracji i obsłudze a również zmiany od 2012 roku formy 

zatrudnienia w placówkach Wielofunkcyjnych związanej z ustaniem obowiązywania 

karty nauczyciela”. 

 Odnosząc się do powyższego poprosiła o udzielenie informacji w zakresie 

zaplanowanych zmian. 

 Następnie przedstawiła zapis: 

 „Przy ustalaniu wydatków na funkcjonowanie organów jednostek samorządu 

terytorialnego kierowano się tymi samymi zasadami, co przy ustalaniu wydatków 

bieżących i wydatków na wynagrodzenia w latach 2011-2015 dla pozostałych 

jednostek powiatu”.   

 Zapytała jakie są to zasady oraz  na jakim poziomie  będą wydatki w tym 

okresie? 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady zapytał czy na komisjach podczas 

omawiania projektu uchwały budżetowej nie przeprowadzano merytorycznej 

dyskusji? 

 

 Radny Edmund Głombiewski wyjaśnił zasady procedowania projektu 

budżetu. Poinformował, iż na komisjach prowadzi się wyłącznie dyskusję w zakresie 

merytorycznym dotyczącym danej komisji. Radni nie maja możliwości ustalenia 
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zasad planowania oraz  innych wskaźników w dziedzinach nie będących 

przedmiotem działalności komisji.  

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż radni na posiedzeniu 

komisji mogą zgłosić wniosek o udzielenie wyjaśnień w dowolnym zakresie.  

Wówczas stosowne informacje spłyną do teczki komisji. 

 

 Radny Tomasz Tutak poinformował, iż jest zaskoczony wypowiedzią radnego 

Edmunda Głombiewskiego, który jako radny II kadencji nie dowiedział się, że na 

posiedzeniu komisji może zapytać się o dowolny element budżetu Powiatu.  

 Znacząco podkreślił, że zarówno na posiedzeniu Komisji Budżetu, Gospodarki 

i Integracji Europejskiej jaki i na posiedzeniu komisji merytorycznej radni maja 

prawo zapytać o dowolną kwestię dotyczącą projektu budżetu powiatu.  

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poinformował, iż merytoryczne 

sprawy należy wypracowywać na komisjach, a nie na sesjach Rady. 

 

 Radny Edmund Głombiewski wyraził zaskoczenie arogancką ripostą radnego 

Tomasz Tutaka. Przekazał, iż w swojej wypowiedzi przedstawił tylko zasady 

procedowania projektu budżetu powiatu. 

 

 Radny Krzysztof Pruszak poinformował, iż komisje wydają opinie do projektu 

budżetu w zakresie merytorycznie dotyczącym działalności danej  komisji. Jednak 

radni na posiedzeniu mogą poruszyć dowolny temat dotyczący działalności powiatu. 

 

 Radny Jacek Woronowicz zgłosił wniosek formalny o zamknięcie dyskusji z 

zaznaczeniem udzielenia odpowiedzi na zadane pytania. 
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 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy. 

 Po przerwie: 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski odpowiadając pytania przekazał, iż w 

dobie niżu demograficznego liczba uczniów w szkołach ponadgimnazjalnych  

powiatu lęborskiego znacznie się zmniejszy. W związku z powyższym obniży się 

również zatrudnienie, które musi być adekwatne do ilości dzieci w danej placówce. 

 Drugie pytanie związane było z następującym cytatem: 

„Przy ustalaniu wydatków na funkcjonowanie organów jednostek samorządu 

terytorialnego kierowano się tymi samymi zasadami, co przy ustalaniu wydatków 

bieżących i wydatków na wynagrodzenia w latach 2011-2015 dla pozostałych 

jednostek powiatu”.   

 Przekazał, iż przy jednoczesnym obniżaniu podopiecznych jednostek 

organizacyjnych należy w najbliższych latach obniżyć koszty funkcjonowania 

infrastruktury, obsługi budynków oraz ponoszenia wydatków na media i utrzymać 

je na poziomie wydatków 2011 roku. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszony 

wniosek o zamknięcie dyskusji w tym punkcie porządku obrad. 

 

 Rada w obecności 18 radnych – 13 głosami „za” przy 5 głosach 

„wstrzymujących” przyjęła wniosek i zamknęła dyskusję w powyższym punkcie 

porządku obrad. 

   

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu 

uchwały. 

 Rada w obecności 18 radnych – 15 głosami „za” , 1 głosie „przeciw” przy 2 

głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę  w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Lęborskiego na lata 2011-2025. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 5  do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad.7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia budżetu Powiatu 

Lęborskiego na 2011 rok oraz podjęcie uchwały. 

 

a) omówienie projektu uchwały budżetowej, 

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia budżetu Powiatu Lęborskiego na 2011 rok. 

 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

przedmiocie projektu uchwały budżetowej 

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił uchwałę Nr 

193/p118/P/II/10 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Gdańsku z dnia 31 grudnia 2010 roku w sprawie opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Powiatu Lęborskiego na 2011 rok oraz możliwości sfinansowania 

deficytu budżetu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 6  do niniejszego protokołu. 

 

c) przedstawienie zbiorczej opinii Komisji Budżetu, Gospodarki i 

Integracji Europejskiej, 

 

Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przedstawił zbiorczą opinię do projektu budżetu powiatu 

oraz wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011-2025.  

 Uchwała stanowi załącznik nr 7  do niniejszego protokołu. 

 

 

d) przedstawienie autopoprawki Zarządu Powiatu do przedłożonego 

projektu uchwały 

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił autopoprawkę Zarządu 

Powiatu do projektu uchwały w sprawie przyjęcia budżetu powiatu na 2011. 
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Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała autopoprawkę 

Zarządu Powiatu do projektu budżetu na 2011 rok. 

 

e) otwarcie dyskusji 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały.    

 

Radny Edmund Głombiewski poinformował, iż w związku z szeregiem 

zaproponowanych autopoprawek projekt budżetu powiatu na 2011 rok jest 

nieczytelny.  

 Następnie zgłosił zastrzeżenia do możliwości zrealizowania przez Powiat 

dochodów majątkowych zaplanowanych w przedstawionym projekcie budżetu.  

 Ponadto poinformował, iż nie uzyskał informacji dotyczącej planu wydatków 

majątkowych w Starostwie Powiatowym.  

 Odnosząc się do powyższego poprosił o udzielenie informacji dotyczącej 

modernizacji pomieszczeń w tut urzędzie oraz planu wydatków majątkowych na 

2011 rok. 

 Na zakończenie zapytał jaka jest ostateczna kwota zaplanowanych w 

budżecie  powiatu wydatków na funkcjonowanie  powiatowego zespołu ds.  

orzekania o stopniu niepełnosprawności. 

 

 Radny Mirosław Lis zapytał o przyczyny przeniesienia do planu wydatków 

majątkowych kwoty 150 000 zł dla Zarządu Dróg Powiatowych w rozdziale 60014 

drogi publiczne powiatowe. Ponadto poprosił o wyjaśnienie określenia już na 

poziomie projektu budżetu  zakresu rzeczowego w.w wydatku bez konsultacji z 

merytoryczną komisją. 

 Następnie zapytał o powody zmniejszenia planu wydatków majątkowych w 

rozdziale 75412 Ochotnicze straże pożarne o kwotę 100 000 zł. Przekazał, iż na 

Komisji Bezpieczeństwa, Transportu i Drogownictwa deklarowano środki na 
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dofinansowanie zakupu samochodu pożarniczego dla ochotniczej straży pożarnej w 

Wicku. 

 

 Radna Teresa Ossowska Szara  poinformowała, iż przedstawiony projekt 

budżetu powiatu na 2011 rok został opracowany bardzo czytelnie i przejrzyście.  

 Nazwałaby go jednak budżetem trochę rozrzutnym i trochę skąpym 

Rozrzutnym ze względu na zaproponowane na początku kadencji zmiany 

wysokości wynagrodzenia Starosty, Wicestarosty,  podniesienia diet radnym oraz 

zatrudnienia nowych pracowników w tut. urzędzie. 

 Poprosiła o udzielenie, zgodnie ze Statutem Powiatu,  informacji o skutkach 

finansowych w.w zmian. 

 Skąpym po przeanalizowaniu wydatków w różnych działach budżetu 

powiatu. Mianowicie w projekcie czytamy:  

„Przy  ustalaniu wydatków na wynagrodzenia w 2011 roku zaplanowano 

wzrost wynagrodzeń dla pracowników administracji i obsługi o 3,7 % i wzrost 

wynagrodzeń dla nauczycieli o 7% od miesiąca września 2011 roku.” 

Natomiast w dziale 75020 Starostwa powiatowe wskaźnik wzrostu 

wynagrodzeń dla pracowników wynosi 8,5 %. Odnosząc się do powyższego zapytała 

z czego wynika różnica pomiędzy zaproponowanym w projekcie budżetu 

wskaźnikiem wzrostu wynagrodzeń dla pracowników administracji i obsługi o 3,7 %   

a 8,5% wskaźnikiem przewidzianym dla pracowników Starostwa Powiatowego. 

Ponadto poinformowała, iż na Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki 

poruszano problem oświaty w Powiecie Lęborskim. Dodała, iż jest przedstawicielem 

tej właśnie grupy zawodowej. 

Zaapelowała do członków Zarządu Powiatu chcących  zrównoważyć wydatki 

na oświatę z subwencją oświatową. Poinformowała, ze oświata jest obligatoryjnym 

obowiązkiem wszystkich samorządów. Zaznaczyła, że nie można scedowywać 

oświaty na stowarzyszenia czy placówki niepubliczne. To organy władzy publicznej 

powinny zadbać o to, aby każdy obywatel miał do niej równy dostęp. 
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 Przekazała, iż w związku ze zbyt dużą rozrzutnością zaproponowaną  w 

projekcie budżetu na 2011 rok będzie głosowała „przeciw”.  

    

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski udzielając odpowiedzi na zadane pytania 

przekazał, iż plan wydatków majątkowych w Starostwie Powiatowy przewiduje: 

- 200 000 zł na remont sali znajdującej się w piwnicy budynku tut. urzędu i 

przystosowanie jej do prowadzenia zadań związanych z m.in. z realizacją projektów 

europejskich ( szkolenia oraz konferencje). 

- 102 000 zł na remont archiwum (lawinowo przybywa ilość dokumentów 

wymagających archiwizacji) 

- 67 000 zł zakup sprzętu komputerowego. 

 W dalszej kolejności poinformował, iż nie zmieniła się kwota zaplanowana w 

projekcie budżetu powiatu na 2011 rok funkcjonowanie  powiatowego zespołu ds. 

orzekania o stopniu niepełnosprawności. 

 Kontynuując odniósł się do wydatków majątkowych zwianych z ochotnicza 

strażą pożarną. Przekazał, iż pierwotnie w budżecie powiatu na 2011 rok planowano 

wsparcie finansowe zakupu samochodu pożarniczego dla ochotniczej straży 

pożarnej w Wicku. Jednak projekt, który miał  dofinansować to zadanie nie będzie 

przez gminę Wicko zrealizowany. W związku z powyższym zaplanowana kwota 

została przeniesiona na inne wydatki. 

Odnośnie pytania na temat zaproponowanych  różnic pomiędzy wskaźnikiem 

wzrostu wynagrodzeń dla pracowników administracji i obsługi o 3,7 %   a 8,5% 

przewidzianym dla pracowników Starostwa Powiatowego poinformował, że potrzeba 

zaplanowania większych wydatków na płace w Starostwie Powiatowym wynika m.in. 

z konieczności zabezpieczenia dość dużej kwoty na odprawy dla pracowników 

deklarujących odejście na emeryturę. Ponadto podwyżki płac nie były realizowane w 

tut. urzędzie równolegle do innych placówek. Dodał, iż pracownicy Starostwa 

Powiatowego w ubiegłych latach byli nieco „gorzej” traktowani niż pracownicy 

innych jednostek organizacyjnych. 
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Ryszard Wenta – Wicestarosta Lęborski udzielając odpowiedzi na zapytanie 

radnego Mirosława Lisa  poinformował, iż zgodnie z ustawa o finansach publicznych 

wydatki bieżące nie mogą przekraczać dochodów bieżących zaplanowanych w 

budżecie powiatu na 2011 rok. W związku z powyższym wydatki remontowe zostają 

poniesione w takim zakresie, aby można je było ująć jako wydatki majątkowe 

zmieniając tym samym źródło finansowania. Z tego też względu dokonano 

przeniesienia kwoty 150 000 zł z wydatków bieżących na wydatki majątkowe. 

Następnie przekazał, iż zgodnie z przyjętą zasadą gminy partycypują w 

remontach dróg powiatowych nawet do 50% w zamian za możliwość decydowania o   

kolejności ich modernizacji  poszczególnych dróg. Dodał, iż Pan Jerzy Pernal – Wójt 

Gminy Cewice wskazał na drogę w m. Unieszyno oraz drogę w M. Maszewo i 

zadeklarował 50 % wkład w realizacje przedsięwzięcia. Na zakończenie przekazał, iż 

zakres rzeczowy dróg przeznaczonych do modernizacji nie był uzgodniony na 

Komisji Bezpieczeństwa, Transportu i Drogownictwa ponieważ ze względu na duży 

udział w dofinansowaniu zadania decyzja należała do  samorządu gminy. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady  wobec braku dalszych głosów 

przystąpił do głosowania. 

 

f) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej wraz z 

autopoprawką. 

 

Rada w obecności 18 radnych – 15 głosami „za” przy 3 głosach 

„wstrzymujących” podjęła uchwałę  w sprawie przyjęcie budżetu powiatu na 

2011 rok. 

Uchwała stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokołu. 

 

Ad.8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad sposobu 

i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty należności 

pieniężnych mających charakter cywilno prawny przypadających 

Powiatowy Lęborskiemu i jednostką podległym oraz podjęcie uchwały. 
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 Wiktor Tyburski- Wicestarosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w 

sprawie szczegółowych zasad sposobu i trybu umarzania, odraczania lub 

rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilno prawny 

przypadających Powiatowy Lęborskiemu i jednostką podległym. 

 

Zdzisław Chojnacki – przewodniczący Komisji Budżetu Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Wobec braku głosów w dyskusji przystąpił do głosowania. 

 
 Rada w obecności 18 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę   w sprawie  

szczegółowych zasad sposobu i trybu umarzania, odraczania lub 

rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilno 

prawny przypadających Powiatowy Lęborskiemu i jednostką podległym. 

   Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad.9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/11/02 

Rady Powiatu Lęborskiego z dnia 2 grudnia 2002 roku w sprawie 

określenia składu i liczby przedstawicieli Rady Społecznej 

Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Lęborku oraz podjęcie uchwały. 

 

Wiktor Tyburski- Wicestarosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w 

sprawie zmiany uchwały nr II/11/02 Rady Powiatu Lęborskiego z dnia 2 grudnia 

2002 roku w sprawie określenia składu i liczby przedstawicieli Rady Społecznej 

Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 

Lęborku. 
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Zdzisław Lewandowski – Przewodniczący Komisji Rodziny, Zdrowia i Opieki 

Społecznej przekazał, iż komisja wnosi o wprowadzenie następujących zmian do 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/11/02 Rady Powiatu Lęborskiego 

z dnia 2 grudnia 2002 roku w sprawie określenia składu i liczby przedstawicieli 

Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Lęborku: 

 W § 1 pkt 2 – Członkowie Rady w liczbie 7: 

    - przedstawiciel Wojewody Pomorskiego 

     -sześciu przedstawicieli Powiatu Lęborskiego 

Wprowadzić zapis: - Członkowie Rady w liczbie 8: 

    - przedstawiciel Wojewody Pomorskiego 

     -sześciu przedstawicieli Powiatu Lęborskiego 

    -przedstawiciel Rady Powiatu Lęborskiego wybrany 

spośród radnych obecnych na sesji . 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszony 

wniosek. 

 

Radny Edmund Głombiewski zgłosił wniosek formalny o przegłosowanie 

propozycji do omawianego projektu uchwały po przeprowadzeniu dyskusji. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż po zgłoszeniu 

wniosku następuje jego głosowanie.  

Następnie poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez Komisję Rodziny, 

Zdrowia i Opieki Społecznej.  

 

Rada w obecności 19 radnych – 4 głosami „za”, 9 głosami „przeciw” przy 6 

głosach „wstrzymujących” odrzuciła wniosek. 

 

   Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
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Radny Edmund Głombiewski  przekazał, iż na początku sesji sugerował 

wyłączenie zdrowia z bieżącej gry politycznej. Zgodnie z ustawą o zakładach opieki 

zdrowotnej Rada Społeczne SPS ZOZ jest organem mającym reprezentować 

ubezpieczonych a jego skład powinien być całkowicie apolityczny. Natomiast w 

zaproponowanym przez wnioskodawców w projekcie uchwały skład Rady Społecznej 

wchodzą wyłącznie osoby związane z koalicją rządzącą. Propozycja ta jest 

zaprzeczeniem hasła wyborczego Platformy Obywatelskiej „Budujmy Powiat z dala 

od polityki”.  

Następnie zapytał dlaczego w skład Rady nie powołano resortowego starosty 

zajmującego się zdrowiem publicznym czyli Ryszarda Wenty – Wicestarosty. 

W dalszej części zaproponował wypracowanie wspólnej i konsolidacyjnej 

decyzji o składzie osobowym Rady Społecznej SPS ZOZ. W związku z powyższy 

wniósł o wycofanie projektu uchwały z porządku obrad i przekazanie jej celem 

przedyskutowania do poszczególnych Komisji Rady.  

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poinformował, że zmieniono 

zakres kompetencji pomiędzy Starostą a Wicestarostą. Zgodnie z obowiązującymi 

ustaleniami ochrona zdrowia jest w zadaniach Starosty Lęborskiego. 

 

Radny Edmund Głombiewski  przekazał, iż opiera się na informacjach 

umieszczonych w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w 

Lęborku. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski poinformował, iż Zarząd Powiatu 

podejmując decyzję o składzie osobowym Rady Społecznej SPS ZOZ był „jak najdalej 

od polityki”. Dodał, iż określają ilość reprezentantów kierowano się mapą Powiatu  a 

nie polityką. Przekazał, iż Powiat  Lęborski składa się z 6 jednostek samorządu 

terytorialnego. W związku z powyższym w skład Rady Społecznej SPS ZOZ Zarząd 

Powiatu zaproponował powołanie 6 przedstawicieli powiatu, po jednym z każdej 

jednostki samorządowej. Zaznaczył, że decyzja o liczbie przedstawicieli do w.w Rady 

była całkowicie apolityczna. 



23 
 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady zapytał czy radny Edmund 

Głombiewski po wysłuchaniu wyjaśnień Starosty podtrzymuje wniosek. 

 

 Radny Edmund Głombiewski przekazał, iż podtrzymuje wniosek ponieważ 

uważa decyzję za całkowicie polityczną. 

 

 Rada w obecności 18 radnych – 4 głosami „za” przy 14 głosach „przeciw” 

odrzuciła wniosek.  

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady wobec braku dalszych głosów 

przystąpił do głosowania. 

 

Rada w obecności 19 radnych – 15 głosami „za” przy 4 głosach  podjęła 

uchwałę   w sprawie zmiany uchwały nr II/11/02 Rady Powiatu Lęborskiego z 

dnia 2 grudnia 2002 roku w sprawie określenia składu i liczby 

przedstawicieli Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 

Specjalistycznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Lęborku. 

   Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego 

Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Lęborku oraz podjęcie uchwały. 
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 Wiktor Tyburski- Wicestarosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w 

sprawie ustalenia składu osobowego Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 

Specjalistycznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Lęborku. 

 

Przekazał, iż skład Rady Społecznej SPS ZOZ konstruuje ustawa o zakładach 

opieki zdrowotnej. Dodał, iż skład osobowy określili włodarze poszczególnych gmin, 

do których (stosownymi pismami) zwrócono się z prośba o wytypowanie 

przedstawicieli do Rady Społecznej SPS ZOZ.  Zaznaczył, że żaden z członków 

Zarządu nie sugerował jakichkolwiek przedstawicieli do w.w Rady.  

Wspomniał, iż nieznana jest mu przynależności partyjna wójtów i 

burmistrzów z terenu powiatu (oprócz Burmistrza miasta Lęborka). 

Na zakończenie przypomniał, iż Rada Społeczna w bardzo podobnym składzie 

pracowała w poprzedniej kadencji i wyraził nadzieję, że choć w niewielkim stopniu 

przyczyniła się do sukcesów kierownictwa SPS ZOZ w Lęborku. 

 

Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący Komisji Rodziny, Zdrowia i Opieki 

Społecznej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały z 

nadzieja poszerzenia składu osobowego Rady Społecznej SPS ZOZ o przedstawiciela 

powołanego spośród radnych obecnych na sesji. 

 

Radna Teresa Ossowska Szara zapytała czy rzeczywiście członkiem Platformy 

Obywatelskiej jest tyko osoba wytypowana przez Burmistrza Miasta Lęborka ?! 

 Wskazała, że  członkami Platformy Obywatelskiej w składzie 

zaproponowanym przez wnioskodawców są: 

 Mariola Motyl oraz Tadeusz Rabka.  

Dodała, iż nie widzi w tym nic złego.  

„Jednak nie można odwracać kota ogonem i mówić, że to nie jest polityka” 

Następnie poprosiła o odczytania formalnego pisma wystosowanego do 

wójtów i burmistrzów oraz przedstawienie odpowiedzi  np. Burmistrza Miasta Łeby.  
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Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski (brak odsłuchu) 

 

Radny Grzegorz Palasz poinformował, iż zgodził się na reprezentowanie  

gminy Cewice w pracach Rady Społecznej SPS ZOZ na prośbę Wójta Gminy. 

 

Radny Tadeusz Rabka potwierdził, że na prośbę Burmistrza Miasta Łeby 

zgodził się reprezentować  gminę w pracach Rady Społecznej SPS ZOZ. 

 

Radny Edmund Głombiewski zgłosił formalny wniosek o zamknięcie 

niepotrzebnej dyskusji. 

  

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszony 

wniosek. 

 Rada w obecności 19 radnych – jednogłośnie zamknęła dyskusję w powyższy 

punkcie. 

 

 Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 Rada w obecności 19 radnych – 15 głosami „za” , 2 głosami „przeciw” przy 2 

głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę w sprawie ustalenia składu 

osobowego Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Lęborku. 

 Uchwała stanowi załącznik nr 11  do niniejszego protokołu.   

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady w związku z nie udzieleniem 

odpowiedzi na zadane przez radną Teresę Ossowska Szarą pytanie dotyczące 

skutków finansowych wprowadzonych zmian powrócił do pkt 7 porządku obrad. 
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Przekazał, iż ze względów formalnych po udzieleniu odpowiedzi przez Wiktora 

Tyburskiego – Starostę Lęborskiego zarządzi reasumpcję głosowania projektu 

budżetu powiatu na 2011 rok..  

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przekazał, iż skutki finansowe wynosiły 

- 53 600 zł z tytułu podwyższenia diet radnym 

-132 169 zł suma skutków finansowych dotyczących ustalenia wynagrodzenia 

Starosty, Wicestarosty oraz zatrudnienia asystenta. 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady zarządził reasumpcję głosowania. 

 

Rada w obecności 19 radnych – 16 głosami „za” przy 3 głosach 

„wstrzymujących” podjęła uchwałę  w sprawie przyjęcie budżetu powiatu na 

2011 rok. 

 

 

Ad. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie delegowania radnych Rady 

Powiatu na członków Komisji ds. Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego oraz podjęcie uchwały. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

delegowania radnych Rady Powiatu na członków Komisji ds. Bezpieczeństwa i 

Porządku Publicznego. 

 

 Grzegorz Palasz – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Transportu i 

Drogownictwa przekazał, iż komisja do pracy w Komisji bezpieczeństwa i porządku 

delegowała radnych – Ryszarda Wentę oraz Grzegorz Palasza. 

 

 Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania. 

 



27 
 

Rada w obecności 19 radnych –  17 głosami „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym” podjęła uchwałę w sprawie delegowania radnych Rady 

Powiatu na członków Komisji ds. Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego. 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

  

Ad.12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji III Liceum 

Profilowanego w Lęborku wychodzącego w skład Zespołu Szkół 

Mechaniczno – Informatycznych w Lęborku oraz podjęcie uchwały. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zamiaru likwidacji III Liceum Profilowanego w Lęborku wychodzącego w skład 

Zespołu Szkół Mechaniczno – Informatycznych w Lęborku. 

 

 Tadeusz Rabka – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i 

Turystyki przekazał, iż komisji pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

 

 Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania. 

 

 Rada w obecności 18 radnych – 17 głosami „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym” podjęła uchwałę w sprawie zamiaru likwidacji III Liceum 

Profilowanego w Lęborku wychodzącego w skład Zespołu Szkół Mechaniczno 

– Informatycznych w Lęborku. 

Uchwała stanowi załącznik nr13  do niniejszego protokołu 
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Ad.13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Liceum 

Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Lęborku wchodzącego w skład 

Zespołu Szkół Ogólnokształcących nr 2 w Lęborku oraz podjęcie 

uchwały. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zamiaru likwidacji III Liceum Profilowanego w Lęborku wychodzącego w skład 

Zespołu Szkół Mechaniczno – Informatycznych w Lęborku. 

 

 Tadeusz Rabka – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i 

Turystyki przekazał, iż Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

 

 Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 

 

  Radna Teresa Ossowska Szara przekazała, iż przedstawiony projekt uchwały 

jest dowodem bardzo złej polityki Zarządu Powiatu poprzedniej kadencji. 

Zaakcentowała, że przeniesienie szkolnictwa dla dorosłych na peryferia miasta było 

błędem i spowodowało zasilanie przez młodzież szkół niepublicznych.  

 Dodała, iż na Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki poprosiła o 

przekazanie informacji na temat szkolnictwa dla dorosłych w Powiecie Lęborskim. 

Informacji takiej nie uzyskała. W związku z powyższym ponowiła prośbę o 

przekazanie danych dotyczących ilości osób uczęszczających do szkół 

ponadgimnazjalnych dla dorosłych zlokalizowanych na obrzeżach miasta Lęborka.  

  

 Wiktor Tyburski -  Starosta Lęborski przekazał, iż wypowiedz radnej Teresy 

Ossowskiej Szarej nie odnosi się do przedstawionego projektu uchwały.  

 

 Radny Tomasz Tutak przekazał, iż diagnoza przedstawiona przez radną 

Teresę Ossowską Szarą dotycząca szkolnictwa dla dorosłych w powiecie lęborskim 
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jest prawidłowa. Jednak kryzys szkolnictwa dla dorosłych w powiecie nie jest 

wynikiem błędnej polityki oświatowej Zarządu Powiatu. 

 Poinformował, iż na problem szkolnictwa dla dorosłych składają się 

następujące czynniki: 

- wejście Polski do Unii Europejskiej, otwarcie granic i masowa emigracja młodzieży 

w poszukiwaniu pracy za granicę. 

- uzawodowienie armii i brak konieczności przedstawiania zaświadczenia o 

kontynuowaniu nauki celem uniknięcia powołania do wojska. 

 Na zakończenie przekazał, iż niesprawiedliwe jest postawienie diagnozy, że za 

błędna polityka Zarządu Powiatu doprowadziła do upadku szkół dla dorosłych.  

 

 Radny Jacek Woronowicz zgłosił wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. 

 

 Rada w obecności 18 radnych – 15 głosami „za” przy 5 głosach  „przeciw” 

przyjęła wniosek. 

 

 Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przystąpił do 

głosowania. 

 

 Rada w obecności 18 radnych – 15 głosami „za” przy 3 głosach 

„wstrzymującym” podjęła uchwałę  w sprawie zamiaru likwidacji III Liceum 

Profilowanego w Lęborku wychodzącego w skład Zespołu Szkół Mechaniczno 

– Informatycznych w Lęborku. 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

Aktywności Lokalnej pn. „Wsparcie rodzin zastępczych” styczeń-

grudzień 2011 oraz podjęcie uchwały. 
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 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie  

przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej pn. „Wsparcie rodzin zastępczych” styczeń-

grudzień 2011. 

  

 Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący Komisji Rodziny, Zdrowia i Opieki 

Społecznej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. 

 

 Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania. 

 

 Rada w obecności 16 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę  w sprawie 

przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej pn. „Wsparcie rodzin zastępczych” 

styczeń-grudzień 2011. 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Integracji 

Społecznej i Zawodowej Osób Niepełnosprawnych styczeń-grudzień 2011 

oraz podjęcie uchwały. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Programu Integracji Społecznej i Zawodowej Osób Niepełnosprawnych 

styczeń-grudzień 2011. 

 

 Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący Komisji Rodziny, Zdrowia i Opieki 

Społecznej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. 

 

 Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania. 

 

 Rada w obecności 16 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę  w sprawie 
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przyjęcia Programu Integracji Społecznej i Zawodowej Osób 

Niepełnosprawnych styczeń-grudzień 2011. 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi 

podmiotami na 2011 rok oraz podjęcie uchwały. 

 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi 

uprawnionymi podmiotami na 2011 rok. 

 Następnie przekazał, iż organy stanowiące jednostek samorządu 

terytorialnego zobligowane zostały do uchwalania rocznego programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi oraz z innymi podmiotami. Dodał, iż Program 

reguluje rokrocznie współpracę pomiędzy Powiatem Lęborskim a organizacjami 

pozarządowymi, określając zakres oraz formy tej współpracy. Pozwala on na 

pobudzenie i wspieranie przez Powiat zadań publicznych na rzecz społeczności 

lokalnej realizowanych przez organizacje pozarządowe. 

 

 W dalszej części przedstawił sprawozdanie z przeprowadzonych konsultacji. 

 Sprawozdanie stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

  

 Tadeusz Rabka – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i 

Turystyki przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

 

 Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 

 Radny Edmund Głombiewski zwrócił uwagę na priorytetowe zadania 

publiczne wpisane w paragrafie 7 w/w  projektu uchwały. Stwierdził, że w projekcie 

Zarządu Powiatu  wprowadzono zapisy  pozbawiające organizacje pozarządowe 

możliwości ubiegania się o środki w ramach postępowania grantowego. Dodał, że 

chodzi o organizacje pozarządowe działające w ramach wolontariatu w sprawach 
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dotyczących ochrony zdrowia. Nadmienił, iż jako przedstawiciel takiej właśnie 

organizacji poznał problemy podmiotów realizujących zadania w tym zakresie. 

Przekazał, że należy w ramach wpisanych priorytetów zapewnić organizacjom 

pozarządowym możliwość ubiegania się o środki finansowe powiatu.  

 Kolejną kwestią, którą poruszył był problem dotyczący rozwoju wolontariatu 

w powiecie lęborskim. Przekazał, iż bardzo mało młodzieży angażuje się w 

charytatywną działalność. Dodał, iż Starostwo Powiatowe w Lęborku powinno  

wspierać również działania takich organizacji, które w swoim programie planują 

realizować zadania w zakresie poszerzania edukacji oraz możliwości rozwoju 

wolontariatu.  

 Następnie zgłosił wniosek o wprowadzenie zmian do powyższego projektu 

uchwały: 

 W paragrafie 12 wprowadzić zapis: 

 „ Zlecenie realizacji zadań publicznych może odbywać się z inicjatywy zarządu 

powiatu klub z inicjatywy Podmiotu w drodze otwartego konkursu ofert w ramach 

środków przewidzianych w uchwałach Rady Powiatu Lęborskiego”. 

 

 W paragrafie 7 ust. 2  dodać zapis umożliwiający realizację zadań w zakresie 

ochrony zdrowia. Dodał, iż w pkt. 5 tabeli dotyczącym realizacji zadań z zakresu 

nauki, edukacji, oświaty i wychowania należy umieścić zapis: 

 „Wspieranie i upowszechnianie przedsięwzięć edukacyjnych, oświatowych i 

wychowawczych o charakterze ponadlokalnym oraz wspieranie działań o 

charakterze wolontariatu”. 

  

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przekazał, iż nie widzi potrzeby 

poszerzania paragrafu 12 zwartego w załączniku do w/w projektu uchwały 

Wyjaśnił, iż realizacja programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i 

innymi uprawnionymi podmiotami na 2001 rok będzie odbywała się w ramach 

środków przewidzianych w uchwale budżetowej powiatu lęborskiego na 2011 rok.  

 Następnie wyraził żal, że zgłoszone przez radnego Edmunda Głombiewskiego 

propozycje wprowadzenia zmian do Programu współpracy  nie zostały zgłoszone w 

ramach przeprowadzonych z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

konsultacji społecznych. 

 Odnośnie propozycji poszerzenia tabeli zadań priorytetowych samorządu 

powiatowego na 2011 rok poinformował, iż w ramach przeprowadzonych konsultacji 

zostały one zaakceptowane bez uwag. Przekazał, iż niewłaściwym byłoby 
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podejmowanie jakichkolwiek zmian w przyjętym przez organizacje omawianym 

Programie współpracy. 

 Na zakończenie poprosił o przyjęcie Programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami na 2011 rok w wersji zaproponowanej przez 

Zarząd Powiatu w przedłożonym projekcie uchwały. 

 

 Radny Edmund Głombiewski przekazał, że nie będzie upierać się o 

wprowadzenie zmian do projektu uchwały.  

 Następnie stwierdził, iż w wypowiedzi Starosty są pewne sprzeczności. Skoro 

Program współpracy został w wyniku przeprowadzonych konsultacji przyjęty bez 

uwag to oznacza,  że konsultacje nie przyniosły zamierzonych rezultatów.    

 Kończąc przekazał, że stanowisko Starosty jest polityczne, a odrzucenie 

zgłoszonych propozycji uniemożliwia organizacjom uzyskanie pomocy finansowej 

powiatu. 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady zapytał czy radny wycofuje 

zgłoszony wniosek. 

 

 Radny Edmund Głombiewski przekazał, iż podtrzymuje wniosek.  

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przekazał, iż nie było jego intencją 

polityczne występowanie w powyższej sprawie a jego przeinaczanie wypowiedzi jest 

w  żaden sposób nieuprawnione. Argument uzasadniający, że w ramach 

przeprowadzonych konsultacji program został zaakceptowany bez uwag należy 

wprost odczytywać, iż organizacje pozarządowe w całości akceptują przedstawiony 

projekt uchwały. 

 Przekazał, iż w poprzednich latach Zarząd Powiatu podejmował próby 

poszerzania konkursu grantowego o dodatkowe zadania. Dodał, iż następowały 

później trudności ze zrealizowaniem zadania. Przekazał, iż traciły na tym 

organizacje  pozarządowe ponieważ środków finansowych ze względu na brak czasu 

nie można było przekwalifikować na inne zadania.  

 

 

 Następnie Waldemar Walkusz poddał po głosowanie wniosek radnego 

Edmunda Głombiewskiego o zmianę zapisu w paragrafie 7 ust. 2  umożliwiającym 

realizację zadań w zakresie ochrony zdrowia i dodanie w pkt. 5 tabeli dotyczącym 
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realizacji zadań z zakresu nauki, edukacji, oświaty i wychowania należy zapis: 

 „Wspieranie i upowszechnianie przedsięwzięć edukacyjnych, oświatowych i 

wychowawczych o charakterze ponadlokalnym oraz wspieranie działań o 

charakterze wolontariatu”. 

 

 Rada w obecności 18 radnych – 11 głosami „za” , 2 głosami „przeciw” przy 1 

głosie „wstrzymującym” przyjęła wniosek. 

 

 Artem Baranowski – radca prawny przekazał, iż tabela znajdująca się w  

paragrafie  7 ust. 2  Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi 

uprawnionymi podmiotami na 2011 rok została opracowana w oparciu o art. 4 

ustawy o działalności porządku publicznego i wolontariacie.  

 Poinformował, iż realizacja zadania mającego na celu promocję i organizację 

wolontariatu mogłaby zostać wprowadzona jedynie poprzez wprowadzenie 

dodatkowego punktu w tabeli. 

 

 Radny Krzysztof Pruszak zaproponował przedyskutowanie i skonsultowanie 

zamiaru wprowadzenia zmian do omawianego projektu uchwały wspólnie z komisją 

Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki, radnym Edmundem Głombiewskim oraz 

radcą prawnym. 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy. 

 Po przerwie: 

 

 Tadeusz Rabka – Przewodniczący Komisji przekazał, iż Komisja Edukacji, 

Kultury, Sportu i Turystyki wnioskuje o wprowadzenie następujących zmian do 

tabeli znajdującej się w paragrafie 7 pkt 2 omawianego programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami na 2011 rok: 

 Pkt 7 dotyczącego:  

- w zakresie zadań promocji i organizacji wolontariatu a w realizacji zadania 

wspierania działalności na rzecz wolontariatu, 

 Pkt 8 dotyczącego: 

-  w zakresie zadań ochrony i promocji zdrowia a w realizacji zadania wspieranie 

i upowszechnianie przedsięwzięć w zakresie ochrony i promocji zdrowia. 
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 Rada w obecności 18 radnych - 17 głosami „za” przy 1 głosie’ 

wstrzymującym” wprowadziła powyższe zmiany do projektu uchwały w 

sprawie Przyjęcie regulaminu współpracy z organizacjami pozarządowymi i 

innymi uprawnionymi podmiotami na 2011 rok. 

 

 Radna Teresa Ossowska Szara przytoczyła zapis  rozdziału VIII omawianego 

regulaminu: 

Konkurs ofert prowadzi komisja konkursowa powołana przez Zarząd. 

Następnie przytoczyła zapis rozdziału XIII  

Rozstrzygnięcie komisji nie jest wiążące dla Zarządu Powiatu. 

 Odnosząc się do powyższego zapytała jakimi pracami kieruje komisja skoro 

jej opinia nie jest wiążąca dla Zarządu Powiatu oraz w jakim celu wprowadzono w.w 

zapisy.   

 Następnie przedstawiła zapis rozdziału XIII: 

Komisja obraduje na posiedzeniach zamkniętych, bez udziału oferentów. Termin i 

miejsce posiedzenia określa Przewodniczący. W uzasadnionych przypadkach 

Przewodniczący może zarządzić inny tryb pracy komisji.” 

 Zapytała jak w/w zapis ma się do rozdziału III paragrafu 3 punktu 6 

traktującego o jawności współpracy powiatu lęborskiego z organizacjami 

pozarządowymi. 

 Następnie przedstawiła zapisy rozdziału IX; 

 Zarząd Powiatu Lęborskiego współpracuje z powołanym Zespołem Doradczo-

Inicjatywnym. 

 oraz zapisy rozdziału XIII; 

 W skład Komisji Konkursowej powołanej przez Zarząd Powiatu wchodzą: 

- przedstawiciele Zarządu Powiatu 

- przedstawiciele komórek organizacyjnych Starostwa odpowiedzialnych za realizację 

zadań 

- co najmniej 1 osoba reprezentująca organizacje pozarządowe (…) .  

 Zapytała ilu przedstawicieli Zarządu Powiatu oraz czy wszyscy 

przedstawiciele komórek organizacyjnych Starostwa odpowiedzialnych za realizację 

zadań wchodzą  w skład w/w zespołu. 

 Dalej zapytała czy rzeczywiście jedna osoba reprezentująca organizacje 

pozarządowe ma wpływ na decyzje podejmowane przez Zespół Doradczo – 

Inicjatywny. 

 Na zakończenie wyraziła nadzieję, że nie powtórzy się sytuacja zwołania 
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Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki i omawianie tak obszernego projektu 

uchwały na 30 minut przed sesją. 

 

 Radny Jacek Woronowicz przekazał, iż na sesji Rady Powiatu przy omawianiu 

projektów uchwał podejmowane są tematy, które powinny być rozwiązywane na 

posiedzeniach Komisji. Poinformował, iż należy rozważyć możliwość wprowadzenia 

ograniczeń czasowych oraz limitów wystąpień radnych w danym temacie. Kończąc 

wniósł o powołanie komisji ds. Regulaminu Pracy Rady. 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady  przekazał, iż  do tematu  

powołania komisji ds. Regulaminu pracy Rady powróci na następnej sesji. 

 

 Tadeusz Rabka – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i 

Turystyki przekazał, iż materiały na posiedzenie radni otrzymali na 14 dni przed 

planowanym terminem sesji. Dodał, że każdy radny z miał możliwość zapoznania się 

z projektem uchwały oraz sformułowania pytań, na które udzielonoby odpowiedzi 

na posiedzeniu Komisji. Przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały.  

 Poinformował, iż nie podjęcie uchwały na dzisiejszej sesji spowoduje 

wydłużenie procedury składania wniosków.  

 Na zakończenie wniósł o zachowanie merytorycznej dyskusji. 

 

 Radny Tomasz Tutak przekazał, iż zaplanowanie  30 minut na zaopiniowanie 

jednego projektu uchwały powinno być wystarczające.  Dodał, iż życie czasami 

wymusza pewne sytuacje.  

 Następnie przekazał, iż w poprzedniej kadencji Rady Powiatu pełnił funkcję 

przewodniczącego komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki organizując 

posiedzenia, które trwały kilka godzi a czasem tylko 10 minut.  

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski poinformował, iż uchwała w sprawie 

Przyjęcia regulaminu współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi 

uprawnionymi podmiotami na 2011 rok została przygotowania w ścisłym oparciu o 

zapisy ustawy o działalności porządku publicznego i wolontariacie.  

 Odnosząc się do zarzutów braku jawności współpracy powiatu lęborskiego z 

organizacjami pozarządowymi przekazał, iż jawność w przypadku omawianego 

Programu rozumiana jest jako jawność procedury sposobu działania oraz 
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powszechności dopuszczania do konkursu. Dodał, iż posiedzenie komisji 

konkursowej aby mogło być efektywne i sprawnie przebiegać odbywa się bez udziału 

osób trzecich.  

 Odpowiadają na pytanie dotyczące składu komisji konkursowej przekazał, iż 

na każdy konkurs powoływana jest odrębna komisja. Skład w/w komisji określany 

jest w zależności od potrzeb przeprowadzanego konkursu.  

 Na zakończenie poinformował, iż Zespół Doradczo – Inicjatywny został 

powołany na w spotkaniu będącym elementem konsultacji społecznych. Dodał, iż 

Zespół składa się z 14 osób i w jego skład wchodzą przedstawiciele różnych 

organizacji. 

 

 Wobec braku dalszych głosów  Waldemar Walkusz  - Przewodniczący Rady 

przystąpił do głosowania. 

 

 Rada w obecności 18 radnych – 16 głosami „za” przy 2 głosach 

„wstrzymujących” podjęła uchwałę  w sprawie przyjęcia Programu  współpracy 

z organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami na 

2011 rok. 

Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia 

Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Lęborku oraz podjęcie uchwały. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przekształcenia Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Lęborku. 

 

 Zdzisław Lewandowski – Przewodniczący Komisji Rodziny, Zdrowia i Opieki 

Społecznej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 

uchwały. 

 

 Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
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 Radny Tadeusz Rabka  poprosił o 10 minut przerwy. 

 Po przerwie: 

 

 Radny Mirosław Lis przekazał, iż podtrzymuje wniosek o dokonanie zmian w 

tytule projektu uchwały, który powinien brzmieć: 

Projekt uchwały w sprawie przekształceń w Samodzielnym Publicznym 

Specjalistycznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Lęborku. 

 

Artem Baranowski – radca prawny przekazał, iż zgodnie z art. 36 ustawy o 

zakładach opieki zdrowotnej przekształcenie w strukturze zakładu opieki 

zdrowotnej jednej komórki organizacyjnej w inną komórkę organizacyjną stanowi 

przekształcenie całego zakładu. 

 

Radny Mirosław Lis wycofał zgłoszony wniosek. 

 

  Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie podjęła uchwalę  w sprawie 

przekształcenia Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Lęborku. 

 Uchwała stanowi załącznik nr 19  do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska wyrażającego 

sprzeciw wobec działań zmierzających do likwidacji Wydziału Pracy (Sądu 

Pracy) w Sądzie Rejonowym w Lęborku oraz podjęcie uchwały. 
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 Ryszard Wenta – Wicestarosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia stanowiska wyrażającego sprzeciw wobec działań zmierzających 

do likwidacji Wydziału Pracy (Sądu Pracy) w Sądzie Rejonowym w Lęborku. 

 

 Następnie otworzył dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów przystąpił do głosowania. 

 

 Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie podjęła uchwalę  w sprawie 

przyjęcia stanowiska wyrażającego sprzeciw wobec działań zmierzających 

do likwidacji Wydziału Pracy (Sądu Pracy) w Sądzie Rejonowym w Lęborku. 

 Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad.19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Lęborskiego na rok 2011 oraz 

podjęcie uchwały. 

 

 

 Agnieszka Pujsza Pomorska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

przedstawiła   projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Lęborskiego na rok 2011. 

 

 Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusje nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów przystąpił do głosowania. 

 

 Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie podjęła uchwalę  w sprawie 

zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Lęborskiego. 

 Uchwała stanowi załącznik nr 21  do niniejszego protokołu. 

 

Ad.20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy 

Komisji Rady Powiatu Lęborskiego na 2011 rok oraz podjęcie uchwały. 
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 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w 

sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Powiatu Lęborskiego. 

 

 Następnie otworzył dyskusje nad przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów przystąpił do głosowania. 

 

 Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie podjęła uchwalę  w sprawie 

zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Powiatu Lęborskiego. 

 Uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.21 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy 

Rady Powiatu Lęborskiego oraz podjęcie uchwały. 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w 

sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Powiatu Lęborskiego. 

 

 Następnie otworzył dyskusje nad przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów przystąpił do głosowania. 

 

 Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie podjęła uchwalę  w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Rady Powiatu Lęborskiego. 

 Uchwała stanowi załącznik nr 23  do niniejszego protokołu. 

 

Ad.22 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski odnosząc się do zapytania radnej Tersy 

Ossowskiej ej szarej oraz radnego Edmunda Głombiewskiego poinformował, że 

protokoły z posiedzenia Zarządu Powiatu w pełni odzwierciedlają jego przebieg. 

Wymogu dotyczącego odzwierciedlenia przebiegu dyskusji nie należy rozumieć jako 

obowiązku umieszczenia w protokole kompletnego zapisu wszystkich słów.  Dodał, 

iż dyskusje nad poszczególnymi sprawami są długie i wypracowują konkretne 

stanowisko Zarządu Powiatu. Kończąc udzielanie odpowiedzi zadeklarował, że 
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protokoły będą bardziej szczegółowe i wierniej odtwarzały przebieg dyskusji 

prowadzonej na posiedzeniu. 

 Odnośnie zapytania dotyczącego remontu i modernizacji gabinetu Starosty 

oraz decydenta w sprawie toalety odpowiedział, że w budżecie powiatu na 2010 rok 

zabezpieczono środki na remonty  pomieszczeń w tut. Urzędzie. W wyniku 

przeprowadzonego postępowania przetargowego obniżono koszty poprzez wybór 

najtańszych ofert. Decyzję w tej sprawie podjął Starosta. 

 Odnosząc się kwestii znacznego zmniejszenia środków finansowych  

Funduszu Pracy przekazał, iż powiatowy Urząd Pracy zadania realizował w ramach 

środków z Funduszu Pracy. 

 Limit środków na aktywne formy przeciwdziałania bezrobociu został decyzja 

Ministra Pracy i Polityki Społecznej ustalony na poziomie 30% wykonania w 

stosunku do roku ubiegłego. 

 Przekazał, iż Powiatowy Urząd Pracy będzie nadal aktywny w pozyskiwaniu 

dodatkowych środków na aktywizację osób bezrobotnych w drodze projektów 

pozabudżetowych. 

 Na zakończenie przekazał, iż konwent wójtów i burmistrzów wystosował w 

sprawie znacznego obniżenia środków do Ministra Pracy i Polityki Społecznej apel o 

zmianę decyzji w sprawie obniżenia środków na aktywizację zawodową osób 

bezrobotnych. 

 

Ad.23 

Wnioski i oświadczenia radnych.     

 

 

 Radny Edmund Głombiewski oświadczył, iż nie uzyskał odpowiedzi na 

zadane w pkt. 4 porządku obrad pytanie. Przekazał, że oczekiwałby jasnej 

odpowiedzi na pytanie czy członkowie Zarządu Powiatu są zapoznawani z 

protokołami z posiedzeń. 

 Przekazał, iż w protokołach zarządu nie ma zapisów o tym obligatoryjnym 

sposobie procedowania jakim jest przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

Dodał, iż z przyczyn formalnych jest to naruszenie zapisów Statutu Powiatu 

Lęborskiego.  

 Ponownie zapytał czy członkowie Zarządu Powiatu są zapoznawani z 

protokołami na następnym posiedzeniu zgodnie ze Statutem. 
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 Odnoście szczegółowości protokołów z posiedzeń Zarządu Powiatu przekazał, 

iż przepisy jednoznacznie określają sposób jego sporządzania.  

 W dalszej kolejności przekazał, iż nie uzyskał również odpowiedzi z jakiego 

paragrafu sfinansowano przebudowę i modernizację gabinetu Starosty.  Dodał, że 

niezgodne z prawem było podjęcie samodzielnej decyzji przez Starostę o 

przebudowie pomieszczenia ze środków publicznych. Przekazał, iż zmiana planu po 

stronie wydatków majątkowych powinna zostać przyjęta uchwałą Zarządu Powiatu. 

 Na zakończenie poprosił o udzielenie pisemnej  odpowiedzi - chyba, że 

Starosta podtrzymuje swoją dotychczasową odpowiedz.  

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski zapewnił, że wszystkie protokoły z 

posiedzeń Zarządu Powiatu są przyjmowane przez jego członków i ich podpisami 

jest to ukazywane. Poinformował, iż Zarząd  pracuje na posiedzeniach zgodnie z 

ustalonym harmonogramem i najczęściej spotyka się w piątki. Dodał, iż zdarzają się 

sytuacje wymagające podjęcia ważnej decyzji w dość krótkim czasie i wówczas 

protokoły przyjmowane są na następnym posiedzeniu.  Dodał, iż takim właśnie 

protokołem posługuje się rady Edmund Głombiewski. 

 

 Radny Edmund Głombiewski oświadczył, iż protokół nr II  nie jest 

incydentalnym przypadkiem. Dodał, iż w żadnym z protokołów nie ma informacji o 

przyjęciu protokołów z poprzednich posiedzeń Zarządu Powiatu.  

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przekazał, iż przyjęcie protokołu z 

posiedzenia polega na tym, że członkowie zarządu czytają protokół. Podpisanie 

protokołu jest równoznaczne z jego przyjęciem. 

 

 Radny Edmund Głombiewski przekazał, iż przyjmowanie protokołów powinno 

następować w wyniku przeprowadzonego głosowania – tak jak w przypadku 

protokołów z sesji Rady Powiatu. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przekazał, iż w przypadku Zarządu 

Powiatu przyjęto zwyczajowo inny sposób przyjmowania protokółów. Podpisanie 

przez członka Zarządu Powiatu protokołu z posiedzenia jest równoznaczne z jego 

przyjęciem. 
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 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż  od 12 lat w ten sam 

sposób odbywa się przyjmowanie protokołów z posiedzeń Zarządu Powiatu. 

Członkowie Zarządu poprzez podpisanie akceptują  treść i przyjmują protokół. 

 

 Radny Krzysztof Pruszak poinformował, iż niepoważny jest zarzut, że 

członkowie Zarządu Powiatu nie są zapoznawani z protokołami. Przekazał, iż 

podpisanie przez członka Zarządu Powiatu protokołu z posiedzenia jest 

równoznaczne z jego przyjęciem a przyjęta w zakresie przyjęcia protokołów 

procedura jest właściwa. 

 

 Radny Edmund Głombiewski przytoczył art. 63 statutu Powiatu Lęborskiego: 

1. W protokole podaje się imiona i nazwiska członków Zarządu uczestniczących 

w posiedzeniu, a w przypadku, gdy w posiedzeniach Zarządu uczestniczyły 

inne osoby, w protokole podaje się ich imiona i nazwiska oraz wskazuje w 

jakim charakterze te osoby uczestniczyły w posiedzeniu. 

2. Protokół z posiedzenia powinien dokładnie odzwierciedlać przebieg 

posiedzenia, a zwłaszcza przebieg dyskusji nad rozstrzygnięciami 

podejmowanymi przez Zarząd Powiatu.  

3. Protokół z posiedzenia podpisują wszyscy członkowie zarządu uczestniczący 

w posiedzeniu. 

Następnie poprosił o opinię prawną czy procedura przyjęcia protokołów jest 

prawidłowa. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski poinformował, iż protokoły z posiedzeń 

zarządu powiatu na końcu zawierają zapis: 

 „Zarząd Powiatu przyjął protokół i podpisy członków Zarządu”. 

 

Radna Teresa Ossowska Szara  nawiązując do odpowiedzi udzielonej na 

interpelację zgłoszoną na poprzedniej sesji Rady Powiatu w sprawie powołania 

stanowiska asystenta  oświadczyła, iż upodobanie do luksusu nie podlega krytyce 

pod warunkiem, że płacimy z własnej kieszeni a nie z pieniędzy podatników. 

Następnie, w nawiązaniu do zgłoszonej na dzisiejszej sesji interpelacji 

wniosła, aby osobom, którym pobierano opłaty za kserokopie dokumentów nie 
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znajdujących się w Biuletynie Informacji Publicznej zwrócić pieniądze, ponieważ 

było to niezgodne z prawem. 

 Przekazała, że uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz wyroki sądów 

są jednoznaczne w tej mierze. Dodała, że obowiązek sporządzenia kserokopii 

dokumentów leży po stronie udostępniającego informację. Zaznaczyła, że 

udostępniania informacji nie należy mylić z ujawnianiem informacji. 

 Poprosiła o przejrzenie wpływów od osób, które płaciły za otrzymanie 

kserokopii dokumentów, poszukanie wykładni prawnej w tym temacie oraz zwrot 

poniesionych kosztów tym osobom. Dodała, że jest osobą, która również płaciła za 

udostępnienie informacji publicznej.  

 Poinformowała, że uregulowania w statucie powiatu lęborskiego będącym 

załącznikiem do uchwały nr XXI/148/04 z dnia 30 czerwca 2004 roku, są również 

niezgodne z obowiązująca ustawą o dostępie do informacji publicznej. W związku z 

powyższym należałoby podjąć prace i dostosować zapisy statutu do obowiązującego 

prawa. 

 Na zakończenie oświadczyła, że protokoły z posiedzeń Zarządu Powiatu 

pisane są w sposób lakoniczny i wniosła o możliwość odsłuchania innych zapisów 

niż te zawarte w protokołach.  

  

 Radny Maciej Barański oświadczył, iż nie rozumie roli radnego Edmunda 

Głombiewskiego, który w porównaniu do poprzedniej kadencji dość mocno się 

zmienił. Wyraził nadzieję, że nie jest to wina środków masowego przekazu i 

odzwierciedlania tego co dzieje się w sejmiku województwa pomorskiego. 

 Następnie przekazał, że kwestia powołania składu osobowego Rady 

Społecznej SPS ZOZ bardzo mocno podzieliła radnych na dzisiejszej sesji. Przekazał, 

iż Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski szczegółowo przedstawił sposób 

konstruowania składu w/w Rady. Radni Platformy Obywatelskiej nie mogą 

odpowiadać suwerennie podjęte decyzje przez włodarzy gmin i miast powiatu 

lęborskiego. Zauważył, że przy podejmowaniu decyzji o przyjęciu zgłoszonego przez  

Komisję Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej wniosku nie było jednomyślności 

wśród koalicjantów. Zaznaczył, że w przypadku wypowiedzi zdominowanych 
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politycznie będzie zabierał głos i reagował aby nie dopuścić do podziału politycznego 

tu na Sali obrad. 

 Kolejną kwestią, którą poruszył był sposób pracy na dzisiejszej sesji. 

Przekazał, iż każdy z radnych przed posiedzeniem otrzymał sprawozdanie 

przedstawiające sposób pracy nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi. Dodał, iż merytoryczne wątpliwości 

powinny zostać rozwiązane na komisjach, aby nie dopuścić do przedłużania obrad 

sesji i zabierania głosu „pod publiczkę”. 

  

 Radny Zbigniew Lewandowski odniósł się do kwestii upolitycznienia decyzji 

podjętej w punkcie 9 dzisiejszego porządku obrad. Przekazał, iż radni zostali 

postawieni przed faktem dokonanym i nie mieli wpływu na  skład Rady Społecznej 

SPS ZOZ. Nie zgodził się ze stwierdzeniem, że była to decyzja apolityczna. Zapytał 

dlaczego na posiedzeniu Komisji Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej radni głosują 

„za” a na sesji Rady Powiatu „przeciw” poszerzeniu składu Rady Społecznej SPS 

ZOZ. 

 

 Radny Edmund Głombiewski przekazał, iż w poprzedniej kadencji 

Przewodniczącą Komisji Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej była radna Adela 

Muzykiewicz potrafiąca złagodzić wszelkie konflikty. Od początku obecnej kadencji 

radni koalicji pod pozorem „nie robienia polityki” podejmują decyzje nacechowane 

działaniami politycznymi. Wniósł o zakończenie dyskusji w tym temacie. Dodał, iż 

mieszkańcy powiatu lęborskiego ocenią czy decyzje podjęte w sprawie składu Rady 

Społecznej SPS ZOZ maja charakter polityczny.  

 Na zakończenie przekazał, iż skład w/w Rady powinien być bardziej 

merytoryczny i służyć Dyrektorowi SPS ZOZ pomocą w wypracowaniu  ważnych 

decyzji. 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poinformował o zawiązaniu się 

klubu radnych „Porozumienie Społeczne” w składzie:  

radny Krzysztof Pruszak – Przewodniczący klubu,  

radny Grzegorz Palasz  

radny Waldemar Walkusz. 
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 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski oświadczył, że wypowiedz radnego 

Zbigniewa Lewandowskiego nie była ścisła. Radna Jolanta Szajowska glosowała tak 

samo jak na posiedzeniu Komisji Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej czyli „za” 

poszerzeniem składu Rady Społecznej SPS ZOZ. 

 

Radna Teresa Ossowska Szara oświadczyła, że radni w koalicji dokonują 

wtórnego wyboru z wyborów. Każdy radny powinien wypełniać swoje obowiązki w 

sposób równoprawny z innymi radnymi. Przekazała, iż Starosta deklarował 

odpolitycznienie powiatu a nawet wybór członków do Rady Społecznej SPS ZOZ 

został przeprowadzony po linii politycznej.  

Na zakończenie wypowiedzi oświadczyła, że należy słuchać wyborów, a nie 

samych siebie oraz nie wprowadzać koniunkturalizmu w jakimkolwiek zakresie. 

 

 Radny Krzysztof Pruszak przekazał, każdy radny ma za sobą 1/19 wyborców. 

Dodał, iż negatywne oceny obecnej koalicji są ocenami subiektywnymi, ponieważ        

15 radnych z poprzedniej kadencji w wyborach do Rady Powiatu zostało przez 

wyborców ocenionych pozytywnie. 

 

Radny Tadeusz Rabka zgłosił wniosek o zorganizowanie szkolenia z zakresu 

ustawy o dostępie do informacji publicznej oraz ustawy o ochronie danych 

osobowych. 
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Zamknięcie obrad.  

 

Wobec zrealizowania porządku dzisiejszych obrad Waldemar Walkusz – 

Przewodniczący Rady zamknął III sesję  Rady  Powiatu Lęborskiego. 

 

Protokół sporządziła: 
Agnieszka Gromadzka 
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